
 

Vandpytten – Bestyrelsesmøde d. 22.3.22 

Deltagere: Herdis, Klaus, Lasse, Katrine, Rune, Sune, Morten 

Afbud: Jakob og Ingelise 

Mødeleder: Rune 

1. Opsamling på referat fra forrige møde/underskrift af referat 

Referatet er godkendt med digital underskrift på Board Office. 

• Opfølgning vedr. forespørgsel om omlægning af lån hos Boligselskabet: De afholder 

bestyrelsesmøde 23.3.2022, og vi afventer stadig en tilbagemelding.  

• Vi mangler at undersøge muligheden for billigere service på vores ventilationsanlæg, og 

brandsikringsautomatik. Vi er i gang.  

• Vi skifter til nyt teleselskab 3. maj 2022, som er en billigere løsning end TDC.  

• Der har været afholdt valg til frokostordningen. Der er afgivet stemmer for 58 børn og alle 

stemte for, at ordningen fortsætter.  

• Vi mangler opfølgning på belysning i Vuggestuen (Morten og Herdis)  

 

2. Budgetopfølgning 

Vi har modtaget Budgetkontrol fra Børneringen, og der er pr. 28.2.2022 et overskud på kr. 93.788. 

Af lønsimuleringen fremgår et rest-lønbudget på kr. 23.403. Der er i lønsimuleringen taget højde 

for vikarforbrug for resten af året svarende til rest-vikarbudgettet 

Der er i budgetkontrollen taget højde for forventet indtægter i forhold til budget, lønforbrug i 

forhold til lønsimuleringen samt afskrivninger. 

Budgetkontrollen er anderledes nu, hvor vi er tilgået Børneringen og Herdis har aftalt et 

Budgetmøde i Børneringen 5. april 2022, hvor den nye opsætning gennemgås. Her undersøges 

også, hvorvidt der skal afsættes penge til feriepengeforpligtelsen, som vi ikke var informeret om i 

2021. 

3. Godkendelse af regnskabet 2021 

Vi har nu modtaget regnskabet for 2021, som viser et underskud på 95.292,38, hvilket ikke var 

forventet i forhold til vores budgetopfølgning fra 1. december. Vores egenkapital er stadig 

fornuftig og ligger på 703.000 



Den afgørende ændring i årsregnskabet forklares af Danske Daginstitutioner med den nye ferielov: 

Årsagen til at resultatet er negativt kr. 95.292,38 skyldes, at medarbejderne ikke har afviklet deres 

ferie og flere også har 6 ferieuge stående tilbage den 31/12 2021. Det medfører at 

feriepengeforpligtelsen er steget med kr. 96.690,19 i forhold til 2020.  I Budgettet har vi forudsat at 

samtidighedsferien er afholdt i løbet af året, så derfor er der ikke taget højde for denne merudgift 

til forpligtelsen. 

Det påvirker driften idet reguleringen er en hensættelse, og sikrer at omkostningerne kommer 

med i det regnskabsår, som perioden vedr. 

Det er uheldigt, at det ikke er tænkt ind i budgettet for 2021, for det er ikke virkeligheden, at 

personalet afvikler deres ferie løbende hver måned, og de sparer jo ferie sammen til fx vinter-, 

påske og sommerferie. 

En anden vigtig merudgift i 2021 er de Covidrelaterede merudgifter, som vi forventer at få refusion 

for. Det forventes, at vi får 35.807,- kr. for udgifterne i sidste del af 2021. Bilag er sendt til 

kommunen, og de har meddelt, at de ikke bliver udbetalt før Budgetopfølgning 1-22 (31. marts), 

og kan derfor ikke tænkes med i regnskabet.  

Vi har indbetalt vores indefrosne feriepenge, men har alligevel måtte betale en indeksregulering, 

af Indefrosne feriemidler på: 4888,46, kr. 

I Regnskabets Protokol, henvises der til vores vedtægter fra 2014, hvoraf der fremgår, at vi ikke er 

en selvejende institution. Det er ikke korrekt, da vi fik nye vedtægter i 2020, og vi er registreret 

som selvejende institution og skattefri. Danske Daginstitutioner meddeler, at det dog ingen 

betydning har for regnskabet. 

Regnskabet er godkendt og underskrevet. 

4. Planlægning af valg til bestyrelsen 3. maj 

Alle bestyrelsesmedlemmer sender input til årsberetningen til Rune. 

Der afholdes valg til bestyrelsen 3. maj 2022 kl. 19, og Rune laver indkaldelsen. Når den bliver 

sendt ud sørger Herdis for, at der sættes opstillingsliste op i Garderoben.  

5. Mulig tiltrædelse af nye overenskomster 

Hvis vi vælger at tiltræde nye overenskomster i forbindelse med skiftet til Børneringen, så skal vi 

undersøge, hvilke konsekvenser det har. Vores bekymring er, at det kan medføre en merudgift for 

Vandpytten. De der får en dårligere overenskomst kan formentlig ikke reguleres ned, og de der får 

en bedre overenskomst skal måske reguleres op. For den samlede personalegruppe kan det 

hurtigt blive til en del. Vi bliver i den nuværende overenskomst med Danske Daginstitutioner og 

BUPL indtil vi kender den præcise konsekvens af at skifte. Punktet udsættes derfor til næste møde. 

 

 



6. Planlægning af Forældrearbejdsdagen 

Der afholdes forældrearbejdsdag lørdag d. 21.  maj kl. 11-17 med efterfølgende socialt 

arrangement og spisning. Katrine laver et opslag, som allerede er sendt ud på Parent. Der oprettes 

tilmelding, når vi er tilbage på FAMLY.  

 

7. Platformen Parent. Hvad gør vi med den? 

Vi valgte at tiltræde kommunikationsplatformen Parent 1.1.2021, men vi vælger nu at opsige 

samarbejdet, da systemet ikke lever op til det forventede. Den korte udgave er, at alle de nye 

funktioner, som Parent kunne tilbyde ikke kan bruges via appen, som er vores primære digitale 

værktøj i hverdagen. Vi oplever, at basispakken ikke fungerer optimalt. Det er for tidskrævende at 

tilgå og bruge funktionerne, og systemet virker ikke færdigudviklet. Beskedsystemet mellem 

personale og forældre har vi også været udfordret på, og det er ikke lykkes dem at finde en løsning 

på dette, som passer til os. Vi skifter tilbage til FAMLY efter påske, selvom vi er klar over, at det 

kræver at forældrene igen skal oprettes i nyt system.  

8. MUS (Fastholdelse af medarbejdere) 

I Vandpytten afvikles der pt medarbejderudviklingssamtaler, og i den forbindelse har der været 

efterspurgt, hvad Vandpytten vil gøre i forhold til fastholdelse af medarbejdere. Dette er der lige 

nu en del omtale af i medier og BUPL, fordi det er svært at rekruttere kvalificeret personale. Vi har 

I Vandpytten et meget kvalificeret personale, men ser ikke der er mulighed for at honorere dette 

med evt. bonus eller lignende. Vandpytten ønsker at satse på, at; 

• Tilbyde et godt arbejdsmiljø 

• Prioritere personalegoder (såsom julefrokosten) 

• Tilbyder er sundhedsforsikring 

• Ønsker at tilbyde gode udviklingsmuligheder og kurser 

• Ansætte gode og kvalificerede kollegaer 

• Når man bliver ansat i Vandpytten, så får man allerede to løntrin mere end ved ansættelse 

i det kommunale. 

Hvis der bliver luft i økonomien i fremtiden, så skal vi tage stilling til, hvordan de skal bruges. 

9. Diverse orientering 

a. Børneringen: Vi har nu fået alle de administrative opgaver på plads. Overflytningen har været 

omstændig, men alle medarbejdere er søde og servicemindede. Vi er også kommet i gang med 

fysiske ledermøder igen efter Corona.  

b. Sygefravær 1. kvartal: Næsten hele personalegruppen har været smittet med COVID 19 i 

starten af dette år, og det giver et højt sygefravær og merforbrug af vikarer.  

c. Køkken og ny kok: Vi er rigtig glade for Nina, og har et rigtig godt samarbejde.  



d. Ansøgning af fonde: Vi undersøger mulighed for at søge midler til en bålhytte, overdækket 

terrasse eller etablering af udgang direkte til Legepladsen fra Vuggestuen (Nykredit og VELUX) 

e. Opdatering på nye naboer: Vi er i samarbejde med naboen og boligselskabet ved at finde en 

løsning på at få etableret levende hegn i skel, som skal mindske støj og gener. Dette er ikke en 

udgift for Vandpytten, men vil selvfølgelig medføre, at vores legeplads bliver mindre. Krav til dette 

fremgår også af lokalplanen.  

 

 

 

 

 

 

 


